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PROTOKÓŁ  Nr 50/2023 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,   
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 11 sierpnia 2023 roku, o godz.9.00 
 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak  – Przewodniczący Komisji 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Prowadzący obrady otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
78 członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
  Porządek posiedzenia: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia nowego 
przebiegu istniejącej drogi powiatowej (tzw. Południowej Obwodnicy Radomia) na 
terenie powiatu radomskiego, gminy Kowala. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia Powiatu 
Radomskiego do wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego  polegającego na 
budowie odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W oraz ulicę 
Małcużyńskiego w Radomiu wraz z odwodnieniem i oświetleniem z Gminą Miasta 
Radomia, Gminą Kowala oraz Gminą Wolanów  

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie  udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miasta Radomia 
 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie ustalenia nowego przebiegu istniejącej drogi powiatowej (tzw. 
Południowej Obwodnicy Radomia) na terenie powiatu radomskiego, gminy Kowala. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedział, że przedłożony wniosek dotyczył 

ustalenia nowego przebiegu istniejącej drogi powiatowej (tzw. Południowej Obwodnicy 
Radomia) na terenie powiatu radomskiego, gminy Kowala. 17 maja w 2010 roku zostało 
zawarte porozumienie pomiędzy Prezydentem Miasta Radomia a Powiatem Radomskim w 
sprawie budowania obwodnicy Południowej Radomia. Inwestorem było Miasto Radom, 
Powiat nie dołożył żadnych środków do tej inwestycji, ale w porozumieniu tym zawarto, że 
Prezydent przez 20 lat będzie pełnił funkcję Zarządcy tej drogi od ronda na ul. Wojska 
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Polskiego do byłej drogi krajowej nr 7, teraz ona straciła ten status i jest drogą wojewódzką. 
Miasto pełniąc obowiązki zarządcy wystąpiło w ubiegłym roku o ustalenie przebiegu do 
Marszałka i nadanie numeru tej drodze.  
Powiatowy Zarząd Dróg Publicznych w Radomiu podjął działania mające na celu wystąpienie 
do Zarządu Województwa Mazowieckiego o nadanie numeru drodze powiatowej bez nazwy, 
stanowiącej odcinek południowej obwodnicy miasta Radomia, położony na terenie powiatu 
radomskiego. Ustanowienie przebiegu drogi publicznej poprzedza postępowanie związane 
z docelowym nadaniem numeru drodze publicznej.  
Po podjęciu uchwały przez Radę Powiatu w Radomiu w sprawie ustalenia przebiegu w/w 
drogi powiatowej do Urzędu Marszałkowskiego w Warszawie złożony zostanie wniosek 
o nadanie numeru drodze powiatowej o przebiegu: granica miasta Radom – droga 
wojewódzka nr 735. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że jest to kwestia formalno –prawna , ale 
2027 rok zbliża się wielkimi krokami i przejmą tą drogę nie tylko na papierze, ale również 
jeśli chodzi o utrzymanie. 
 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie przystąpienia Powiatu Radomskiego do wspólnej realizacji zadania 
inwestycyjnego  polegającego na budowie odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 
3565W oraz ulicę Małcużyńskiego w Radomiu wraz z odwodnieniem i oświetleniem z 
Gminą Miasta Radomia, Gminą Kowala oraz Gminą Wolanów.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że w listopadzie 2021 roku  
Powiat Radomski również z Prezydentem Miasta Radomia zawarł umowę odnośnie 
wybudowania przez Miasto Radom odcinka ulicy Małcużyńskiego do naszej drogi 
powiatowej na Wolanów-Kończyce. Porozumienie tak zostało przygotowane, że Prezydent 
miał opracować dokumentacje projektową, ponieść koszty związane  z wykupem gruntu, 
natomiast same roboty budowlane miał sfinansować Powiat w wysokości 40%, gmina 
Kowala i Wolanów po 30%.  Wartość szacunkowa zadania wynosiła wtedy 350 tys. zł. Środki 
te i inwestycja ta miała zostać zrealizowana w 2022 roku, nie została wykonana. W 2023 roku 
Prezydent ponownie wystąpił do Powiatu i gmin Kowala i Wolanów, żeby w tym roku 
przekazać te środki finansowe, jest decyzja ZRID. W związku z tym, że tamto porozumienie 
już straciło ważność nie było podpisanego aneksu . Zostało przygotowane nowe porozumienie  
Dotyczące przystąpienia Powiatu Radomskiego do wspólnej realizacji zadania 
inwestycyjnego  polegającego na budowie odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W 
oraz ulicę Małcużyńskiego w Radomiu wraz z odwodnieniem i oświetleniem z Gminą Miasta 
Radomia, Gminą Kowala oraz Gminą Wolanów. 
 
Po przeprowadzeniu rozmów MZDiK w Radomiu przygotował nowy projekt Porozumienia,  
w którym został zawarty nowy termin realizacji zadania, zmieniła się również wartość 
szacunkowa zadania. Deklarowany procent dofinansowania zawarty w § 1 pkt 2 
porozumienia z dnia 4 listopada 2021 nie uległ zmianie i wynosi w proporcjach 40% 
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szacunkowej wartości zadania Powiat Radomski oraz gminy Kowala i Wolanów po 30% 
szacunkowej wartości zadania.  

 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 3 pkt porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie  udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miasta 
Radomia 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka powiedziała, że wniosek dotyczył 
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Miasta Radomia. 
 
Powiat Radomski udziela w 2023 roku pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Gminy Miasta Radomia  na dofinasowanie inwestycji  polegającej na budowie odcinka drogi 
łączącej drogę powiatową nr 3565W oraz ulicę Małcużyńskiego w Radomiu wraz z 
odwodnieniem i oświetleniem. 
Określa się wysokość dotacji celowej dla ww. inwestycji w kwocie 268 452,00 zł.  
Zgodnie z zapisami Porozumienia ustalonymi  pomiędzy Gminą Miasta Radomia, Powiatem 
Radomskim, Gminą Kowala i Wolanów, w zakresie finansowania inwestycji polegającej na 
budowie odcinka drogi łączącej drogę powiatową nr 3565W oraz ulicę Małcużyńskiego w 
Radomiu wraz z odwodnieniem i oświetleniem,  Powiat Radomski zadeklarował udzielenie w 
2023 roku pomocy finansowej Gminie Miasta Radomia na realizację robót budowlanych 
związanych z wykonaniem ww inwestycji w wysokości 40% szacunkowej wartości 
inwestycji określonej na kwotę 671 128,33 zł. Dotacja Powiatu wyliczona od ww. kwoty 
wyniesie  268 452,00 zł.  

 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 4 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radna Ewa Tkaczyk poprosiła, aby sprawdzić drogę w Kuczkach  przy dr. 12, gdzie 
podczas koszenia został uszkodzony znak drogowy. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał czy droga na odcinku Sadków – Małęczyn, ta nowa wraz z 
ciągiem rowerowo-pieszym jest objęta cały czas gwarancją. Jeśli tak to prosi, aby inspektorzy 
dokładnie przyjrzeli  się, bo są już wyrwy w ciągu rowerowym oraz wymagana jest kontrola 
zaraz po deszczu. 
 
Radna Teodozja Bień zapytała o koszenie poboczy w tym roku. Powiedziała, że zawsze było 
koszone należycie, ale to co było w tym roku to jest niedbalstwo. Zapytała czy to jest nowy 
wykonawca?. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka odpowiedziała, że tak jest nowy 
wykonawca, wygrała firma CARZONI, której naliczono karę. Do tej pory  na tym terenie 
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usługi wykonywała firma pana Żaczka a na drugim pana Wójcika. W tym roku po raz 
pierwszy wygrała firma Carzoni. Faktycznie mieli bardzo duże problemy z ta firmą, potrącili 
jej kar. Szukają możliwości odstąpienia od umowy, bo teraz zbliża się termin kolejnego 
wykaszania, która uruchamiają po 15 sierpnia. Drugą turę wykaszania zaczynają od Przytyka. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy była by szansa w przyszłości podjąć takie podobne 
porozumienie dwóch gmin z powiatem w sprawie wyremontowania drogi przedłużenia ulicy 
Lubelskiej za lotniskiem  do dalszej drogi powiatowej|?. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że powinni taką rękawice 
Prezydentowi rzucić. 
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 50 
posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 9:50. 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          Paweł Górak 


